

Referral Motion Form for Resolutions and Constitutional Amendments

For All OPSEU/SEFPO Convention Delegates

*****After your Referral Motion is Moved, Seconded, and Rationale given, please bring this form immediately to the Recording Secretary at the Head Table***
Virtual Delegates must submit this form via email to motions@opseu.org**

Please note:

Article 13.11, #17, of the Constitution states:

Resolutions and reports of committees may NOT be amended on the floor of the Convention but they may be referred back without instructions, which is not debatable, or with instructions, which is debatable.

Proper Format for Submitting Referral Motion

- ✓ one or more "Whereas" clauses, explaining why the referral motion is being made; and
- ✓ one or more "Therefore be it resolved" clauses, i.e. the referral motion itself, which is what the Convention actually votes on.
- ✓ One topic per referral motion, per Referral Motion Form
- ✓ Please print legibly

Referral Motion

Moved by: _____ **Local:** _____

Seconded by: _____ **Local:** _____

****After this Referral Motion is Moved, please bring this form to the Recording Secretary at the Head Table while debate continues ****

Formulaire d'une motion de renvoi des résolutions et des amendements aux Statuts

Pour tous les délégués au Congrès de l'OPSEU/SEFPO

*****Après avoir proposé et appuyé votre motion de renvoi et explicité les raisons, veuillez
apporter immédiatement ce formulaire à la table principale de la/du secrétaire de
séance.*** Les délégués en virtuel doivent soumettre ce formulaire par courriel à
motions@opseu.org**

Remarque :

L'article 13.11, n°17, des Statuts stipule que :

Les résolutions et les rapports des comités ne peuvent pas être amendés par une motion de l'assemblée, mais ils peuvent être renvoyés avec ou sans instructions. Les renvois sans instructions ne peuvent pas être débattus; les renvois avec instructions peuvent faire l'objet d'un débat.

Format approprié pour soumettre une motion de renvoi

- ✓ Une ou plusieurs propositions « Attendu que » expliquant les raisons de la motion de renvoi; et
- ✓ Une ou plusieurs propositions « Il est donc résolu que », c.-à-d. la motion de renvoi elle-même qui est soumise au vote du Congrès.
- ✓ Un sujet par motion de renvoi, par formulaire d'une motion de renvoi.
- ✓ Veuillez écrire lisiblement.

Motion de renvoi

Sur proposition de : _____ Section locale : _____

Appuyée par : _____ Section locale : _____

****Après avoir proposé votre motion de renvoi, veuillez apporter ce formulaire au/à la secrétaire de séance, à la table principale, pendant que le débat continue.****
